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SÉANCE PLÉNIÈRE 

MARDI 7 OCTOBRE 1997 

APRÈS-MIDI 

PRÉSIDENCE de 

M. Langendries 

La séance est ouverte à 15.01 heures. 

PLENAIRE VERGADERING 

DINSDAG 7 OKTOBER 1997 

NAMIDDAG 

VOORZITTER: 

De heer Langendries 

De vergadering wordt geopend om 15.01 uur. 

Tegenwoordig bij de opening van de 
vergadering zijn de ministers van de 
federale regering : 
Ministres du gouvernement fédéral 
présents lors de l'ouverture de la 
séance: 

Colla, De Clerck, De Galan, Dehaene, 
Di Rupo, Flahaut, Maystadt, Moreels, 
Peeters, Pinxten, Poncelet, Smet, Vande 
Lanotte, Van Rompuy, Ylieff. 

De voorzitter : De vergadering is 
geopend. 

La séance est ouverte. 

Er zijn berichten van verhindering 
ingekomen van de leden : 

Les membres suivants sont excusés : 

Vermeulen, wegens ziekte / pour 
raisons de santé; 

Moors, Benelux / Benelux; 

Borin, buitenslands / à l'étranger. 

Éloges funèbres 
Rouwhulde 
M. Etienne Bertrand, membre de la 
Chambre 
De heer Etienne Bertrand, lid van de 
Kamer 
Le président (devant l'assemblée 
debout/ voor de staande vergadering) : 
En la personne d'Etienne Bertrand, dont 
le décès inop' ~ nous a profondément 
surpris et attristés, notre assemblée a 
perdu, le 4 août dernier, un membre 
éminent. 

Investi depuis 1990 de son mandat de 
député, notre collègue Etienne Bertrand 
s'est engagé dans la vie publique avec 
beaucoup de dynamisme et un total 
dévouement. 

Très vite, on le remarque : son visage 
souriant, sa barbe touffue, sa bonne 
humeur communicative et son humour 
frappent. 

Zijn beslagenheid in begrotingszaken 
en overheidsfinanciën en ... jn kennis 
van de gemeentelijke aangelegenheden 
verleenden hem binnen de kortste keren 
in onze assemblee een gezag dat 
evenredig was aan zijn talent. 

Etienne Bertrand was verknocht aan 
Chimay, de stad waarvan hij als schepen 
onaflatend de economische en culturele 
opbloei bevorderde. 

Tout en occupant dans notre pays une 
place de premier plan dans le secteur de 
l'imprimerie, Etienne Bertrand trouvait 
toujours le temps nécessaire pour 
écouter ses concitoyens dont il 
partageait très concrètement joies et 
peines. 

Libéral convaincu et ferme dans ses 
convictions politiques, Etienne Ber 
trand était ouvert au dialogue avec tous 
ses interlocuteurs, tant ceux qui étaient 
ses partisans que ceux qui ne 
partageaient pas ses opinions. 

Notre assemblée perd un collègue de 
qualité, et beaucoup d'entre nous un 
ami chaleureux disparu bien trop vite. 

En votre nom, j'ai présenté à sa famille 
nos condoléances les plus émues. 

De heer Hendrik Fayat, gewezen 
minister 
M. Hendrik Fayat, ancien ministre 

De voorzitter (voor de staande 
vergadering / devant l'assemblée 
debout): Onze gewezen collega, 
oud-minister Fayat, is op 21 september 
jongstleden op 89-jarige leeftijd in 
Brussel overleden. 

Met hem verdwijnt een gezagvolle 
Brusselse Vlaming die ook op het 
nationale vlak een briljante loopbaan 
wist uit te bouwen. 

Een jaar na zijn benoeming tot 
Kamerlid in 1946 werd Hendrik Fayat 
lid van de commissie voor de 
Buitenlandse Zaken. Zijn niet aflatende 
interesse voor het internationale 
gebeuren en voor onze buitenlandse 
handel zouden hem gedurende zijn 
26-jarige parlementaire carrière blijven 
kenmerken. 

In 1957 werd Hendrik Fayat minister 
van Buitenlandse Handel in de door 
Achille Van Acker geleide regering. 

Van 1961 tot 1965 was hij in de ploeg 
onder leiding van Theo Lefèvre 
minister, adjunct voor Buitenlandse 
Zaken. In die functie lag hij ondermeer 
aan de basis van de wetten op het 
taalgebruik in de diplomatie. 

In de daaropvolgende regering-Harmel 
van 1966 werd Hendrik Fayat 
minister-staatssecretaris voor Europese 
Zaken, adjunct bij de minister van 
Buitenlandse Zaken, de heer Spaak. 

In de regering-Eyskens IV van 1968 
kreeg hij opnieuw de portefeuille van 
Buitenlandse Handel. Enkelen onder 
ons herinneren zich misschien nog hoe 
technisch verantwoord en accuraat de 
uiteenzettingen in het halfrond van 
Hendrik Fayat waren. 
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voorzitter 

Des problèmes tels que les relations 
commerciales avec I' Amérique, les 
crédits et ia taxation à l'exportation ou 
les divers aspects des missions 
économiques n · avaient plus de secret 
pour lui. 

En novembre 1971, Hendrik Fayat ne 
fut pas réélu à la Chambre, mais il se vit 
néanmoins confier la charge de 
secrétaire d'Etat au Commerce exté 
rieur au sein du gouvernement 
Eyskens V. 

li fut ensuite secrétaire d'Etat à la 
Politique portuaire, adjoint au ministre 
des Travaux publics au sein de l'équipe 
gouvernementale formée en 1973 par le 
Premier ministre Leburton, récemment 
décédé. 

L'efficacité avec laquelle le Bruxellois 
qu'il était a défendu la compétitivité 
d'Anvers et de Zeebrugge, ainsi que 
leurs désirs d'expansion respectifs est 
tout à son honneur. 
Hendrik Fayat was een overtuigde 
Vlaming en tevens een van de meest 
internationaal georiënteerde Kamerle 
den van zijn tijd. 

Hendrik Fayat was eveneens een 
gedreven socialist die zijn eruditie en 
grote ervaring steeds ten dienste van het 
socialistische ideeëngoed heeft gesteld. 

Hij lag ook aan de grondslag van de 
oprichting van de Vermeylenkring in de 
Brusselse agglomeratie en van de Rode 
Leeuwen. Hij voelde zich daartoe 
verplicht om de eigenheid van de 
Vlaamse socialisten in en rond Brussel 
te kunnen respecteren. 

Met Hendrik Fayat verdwijnt een 
gentleman die met voornaamheid en 
talent in de bres heeft gestaan voor de 
vrijwaring van belangrijke waarden. 

ln naam van de Kamer heb ik aan zijn 
familie ons innig medeleven aangebo 
den. 
De heer Frans Van der Elst, gewezen 
minister van Staat 
M. Frans 'hm der Elst, ancien ministre 
d'Etat 

De voorzitter (voor de staande 
vergadering / devant l'assemblée 
debout) : Op 29 augustus bereikte ons 
het bericht dat minister van Staat Frans 
Van der Elst overleden was. 

De heer Van der Elst werd in 1920 
geboren in Neder-over-Heembeek, dat 
toen nog geen deel uitmaakte van de 
stad Brus+-'. 

Van 1939 tot 1944 studeerde hij aan de 
Katholieke Universiteit te Leuven, waar 
hij de diploma's van doctor in de 
rechten, van licentiaat in de politieke en 

sociale wetenschappen en v-m baccalau 
reus in de thomistische wijsbegeerte 
behaalde. Nadien werd hij lid van de 
balie te Brussel. Zijn stageleider was 
advocaat William Thelen, die als 
allereerste te Brussel in het Nederlands 
had gepleit. 

Frans Van der Elst verdedigde heel wat 
mensen die na de oorlog hun politieke 
en burgerlijke rechten hadden verloren. 
Zo groeide su laan de overtuiging dat de 
verdediging van die mensen en de 
Vlaams-nationalistische gedachte ook 
politiek moest worden vertaald. 

Van 1958 tot 1974 was Frans Van der 
Elst lid van onze vergadering. Van 1974 
tol 1985 had hij zitting in de Senaat. Hij 
deed zijn intrede als volksvertegen 
woordiger voor Antwerpen, als enige 
verkozene van zijn partij. ln het begin 
van zijn mandaat had hij het niet 
makkelijk om zich in parlementaire 
kringen een weg te banen. 

Zijn noeste arbeid, zijn integriteit en 
zijn onvoorwaardelijke trouw aan het 
parlementaire stelsel zouden hem bij 
talloze collega's groot aanzien doen 
verwerven. 

De Volksunie, waarvan hij in 1954 een 
van de oprichters was geweest. groeide 
de daaropvolgende jaren uit tot een 
partij die in vele geleuingen van de 
Vlaamse maatschappij ingeburgerd 
geraakte. ln 1957 werd hij voorzitter 
van zijn partij. 

Als fractievoorzitter nam Frans Van der 
Elst vaak het woord om met zijn 
melodieus Brabants accent zijn federa 
listische opvattingen onder de parle 
mentaire aandacht te brengen. En dat 
deed hij steeds stijlvol. 

Frans Van der Elst, die in 1983 tot 
minister van Staat werd benoemd, kon 
geleidelijk aan meer tijd vrijmaken voor 
het schrijven van zijn "mémoires" en 
het bezoeken van talloze Romaanse 
kerkjes en kloosters die hem als 
diepgelovig man en als kunstliefhebber 
zo intens wisten te boeien. 

Avec le ministre d'Etat Van der Elst 
disparaît une personnalité qui était 
toujours prête à venir en aide à ses 
semblables et qui jouissait d'une grande 
considération, tant parmi ses amis que 
parmi ses adversaires, en raison du 
respect qu'il avait pour notre régime 
parlementaire. 

J'ai adressé à sa famille nos sincères 
condoléances au nom de la Chambre 
des Représentants. 
De heer Henri Bouttefeux. gewezen 
eerste voorzitter van het Rekenhof 
M. Henri Boutte.feux, ancien premier 
président de la Cour des comptes 

De voorzitter (voor de staande 
vergadering / devant l'assemblée 
debout) : Met leedwezen heeft onze 
assemblee tevens kennis gekregen van 
het overlijden op 13 september 
jongstleden, van de heer Henri 
Bouttefeux, gewezen eerste voorzitter 
van het Rekenhof. 

M. Bouttefeux a fait toute sa carrière à 
la Cour des comptes, où il était entré en 
1921 comme vérificateur. Premier 
président de 1963 jusqu'en 1972. 
M. Bouttefeux a intensément oeuvré à 
l'amélioration de notre système budgé 
taire. Il a également contribué à la 
coopération entre la Cour des comptes 
et la Communauté européenne. 
Au nom de l'assemblée, j'ai adressé au 
premier président de la Cour des 
comptes nos sincères condoléances. 
M. Georges Gli11e111; ancien membre de 
la Chambre 
De heer Georges Glineur; gewezen lid 
van de Kamer 
Le président (devant l'assemblée 
debout/ voor de staande vergadering) : 
La Chambre a appris encore, avec 
regret, le décès de Georges Glineur, 
ancien député de l'arrondissement de 
Charleroi de 1946 à 1958, de 1961 à 
1971 et de 1978 à l 981. 
En votre nom, j'ai également adressé à 
la famille nos plus vives condoléances. 
De Kamer heeft met leedwezen het 
overlijden vernomen van de heer 
Georges Glineur, gewezen volksverte 
genwoordiger voor het arrondissement 
Charleroi van 1946 tot 1958, van 1961 
tot 1971 en van 1978 tot 1981. 
ln uw aller naam heb ik aan de familie 
ons diepgevoeld medeleven betuigd. 
De Eerste minister heeft het woord. 

Eerste minister Dehaene : Mijnheer de 
voorzitter, collega's, namens de rege 
ring sluit ik mij aan bij de hulde die u 
bracht aan de overleden collega's. 
Minister van Staat Frans Van der Elst 
zal in onze herinnering blijven als een 
rechtlijnig, beminnelijk en vreedzaam 
man die de moed had om voor zijn 
overtuiging uit te komen en die door 
zijn overtuiging mede aan de basis ligt 
van onze structuurhervormingen tot een 
federale staat. 
Gewezen minister Hendrik Fayat deed 
heel veel voor het land, vooral door zijn 
vertegenwoordiging in het buitenland. 
Hij was een groot intellectueel en een 
strijdlustig man. 
M. Etienne Bertrand nous a quittés 
beaucoup trop tôt. Sa riche personnalité 
autorisait de grandes espérances. Sa 
disparition prématurée prive ses amis 
d'un homme de valeur, au tempérament 
joyeux. 
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Dehaene 

Je m'associe également aux condoléan 
ces à la famille et aux amis de 
M. Bouttefeux et de M. Georges 
Glineur. 

Au nom du gouvernement. je présente 
mes sincères condoléances à la famille 
et aux amis. 

Namens de regering betuig ik de 
families en de vrienden mijn innige 
deelneming. 
- La Chambre observe 1111e mi11111e de 
silence. 
- De Kamer neemt een minuut stilte in 
acht. 

Admission 
et prestation de serment 
d'un nouveau membre remplaçant 
un membre décédé 

Toelating 
en eedaflegging van een nieuw lid 
ter vervanging 
van een overleden lid 

Le président : Monsieur Etienne 
Bertrand. représentant de la circonscrip 
tion électorale de Charleroi-Thuin. est 
décédé le 4 août 1997. 

La suppléante appelée à le remplacer est 
Mme Véronique Cornet. 

L'élection de cette dernière. comme 
membre suppléante de la Chambre, a 
été validée au cours de la séance du 8 
JUlll 1995. Comme Ia vérification 
complémentaire. prévue par l'article 
235 du Code électoral, ne porte que sur 
la conservation des conditions d'éligi 
bilité, il apparaît que cette vérification 
n'a, dans les circonstances présentes, 
qu'un caractère de pure formalité. 

Je vous propose donc de passer aussitôt 
à l'admission de Mme Véronique 
Cornet comme membre de la Chambre, 
sans renvoi à une commission de 
vérification des pouvoirs. 
Pas d'observation? (Non) 

Je proclame Mme Véronique Cornet 
membre de la Chambre des Représen 
tants. 

De heer Etienne Bertrand, vertegen 
woordiger voor de kieskring Charleroi 
Thuin. is overleë op 4 augustus 1997. 

De opvolger die in aanmerking komt 
om hem te vervangen is mevrouw 
Véronique Cornet. 

Haar verkiezing tot opvolger werd in de 
vergadering van 8 juni 1995 goedge 
keurd. Daar het aanvullend onderzoek 
door artikel 235 van het Kieswetboek 
voorgeschreven, uitsluitend slaat op het 
behoud van de verkiesbaarheidsvereis 
ten. gaat het in de huidige omstandig 
heden om een loutere formaliteit. 

Ik stel u dan ook voor mevrouw 
Véronique Cornet onmiddellijk uit te 
roepen tot lid van dr Kamer. zonder dat 
tot verzending naar een commissie lol 
onderzoek der geloofsbrieven wordt 
besloten. 
Geen bezwaar ? (Nee) 

Ik roep mevrouw Véronique Cornet uit 
tot lid van de Kamer van Volksvertegen 
woordigers. 

Je rappelle les termes du serment. 

Ik memoreer de bewoordingen van de 
eed : "Ik zweer de Grondwet na te 
leven": "Je jure d'observer Ia Constitu 
tion": "Ich ·schwöre die Staatsverfass 
ung zu beobachten", 

Je prie Mme Véronique Cornet de prêter 
Ic serment constitutionnel. 

Ik verzoek mevrouw Véronique Cornet 
de grondwettelijke eed af te leggen. 

- Mme Véronique Cornet prête le 
serment constitutionnel en frau, ais. 

- Mevrouw Véronique Cornet legt de 
grondwettelijke eed af in het Frans. 

Le président : Mme Véronique Cornet 
fera partie du groupe linguistique 
français. 

Mevrouw Véronique Cornet zal deel 
uitmaken van de Franse taalgroep. 
(Applaus) 

Toelating 
en eedaflegging van een nieuw lid 
ter vervanging 
van een ontslagnemend lid 
Admission 
et prestation de serment 
d'un nouveau membre remplaçant 
un membre démissionnaire 

De voorzitter : De heer Johan Van 
Hecke. vertegenwoordiger voor de 
kieskring Gent-Eeklo, is ontslagnemend 
met ingang van I oktober 1997. 

De opvolger die in aanmerking komt 
om hem le vervangen is mevrouw Anne 
Van Haesendonck. 

Haar verkiezing tot opvolger werd in de 
vergadering van 8 juni 1995 goedge 
keurd. Daar het aanvullend onderzoek 
door artikel 235 van het Kieswetboek 
voorgeschreven, uitsluitend slaat op het 
behoud van de verkiesbaarheidsvereis 
ten, gaat het in de huidige omstandig 
heden om een loutere formaliteit. 

Ik stel u dan ook voor mevrouw Anne 
Van Haesendonck onmiddellijk uit te 
roepen lol lid van de Kamer, zonder dat 
tot verzending naar een commissie tot 
onderzoek der geloofsbrieven wordt 
besloten. 
Geen bezwaar '1 (Nee) 
Ik roep mevrouw Anne Van Haesen 
donck uil tot lid van de Kamer van 
Volksvertegenwoordigers. 

Monsieur Johan Van Hecke, représen 
tant de la circonscription électorale de 
Gent-Eeklo, est démissionnaire en date 
du Ier octobre 1997. 

La suppléante appelée à le remplacer est 
Mme Anne Van Haesendonck. 

L'élection de celle dernière. comme 
membre suppléante de la Chambre, a 
été validée au cours de la séance du 8 
juin 1995. Comme la vérification 
complémentaire, prévue par l'article 
235 du Code électoral, ne porte que sur 
la conservation des conditions d'éligi 
bilité, il apparaît que cette vérification 
n'a, dans les circonstances présentes. 
qu'un caractère de pure formalité. 

Je vous propose donc de passer aussitôt 
à l'admission de Mme Anne Van 
Haesendonck comme membre de la 
Chambre, sans renvoi à une commis 
sion de vérification des pouvoirs. 
Pas d'observation? (Non) 
Je proclame Mme Anne Van Haesen 
donck membre de la Chambre des 
Représentants. 

Ik memoreer de bewoordingen van de 
eed. 

Je rappelle les termes du serment : "Je 
jure d'observer la Constitution": "Ik 
zweer de Grondwet na te leven": "Ich 
schwöre die Staatsverfassung zu 
beobachten", 
Ik verzoek mevrouw Anne Van 
Haesendonck de grondwettelijke eed af 
te leggen. 

Je prie Mme Anne Van Haesendonck de 
prêter le serment constitutionnel. 

- Mevrouw Anne Van Haesendonck legt 
de grondwettelijke eed af in het 
Nederlands. 
- Mme Anne Van Haesendonck prête le 
serment constitutionnel en néerlandais. 
De voorzitter : Mevrouw Anne Van 
Haesendonck zal deel uitmaken van de 
Nederlandse taalgroep. 
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voorzitter 

Mme Anne Van Haesendonck fera 
partie du groupe linguistique néerlan 
dais. 
(Applcmdi.uemems) 

Regeringsverklaring 

Déclaration gouvernementale 

De voorzitter : Aan de orde is de 
verklaring van de regering over haar 
algemeen beleid. 

L'ordre du jour appelle la déclaration du 
gouvernement sur sa politique générale. 

De Eerste minister heeft het woord. 

Eerste minister Dehaene : Mijnheer de 
voorzitter, er zijn hoopvolle tekenen om 
met meer vertrouwen naar de toekomst 
te kijken. 

De economische heropleving opent 
perspectieven op meer werkgelegen 
heid. De deelname van ons land aan de 
Europese Muntunie is verzekerd. 
Bovendien wordt hard gewerkt aan een 
meer menselijke justitie en aan een 
vernieuwd politieapparaat. 

De bevolking mocht deze betere 
vooruitzichten verwachten na de 
inspanningen die ze de jongste jaren 
heeft geleverd en na de dramatische 
gebeurtenissen van het afgelopen jaar. 

Maar het werk is niet af. Wij kunnen 
trouwens alle hervormingen op het vlak 
van begroting. werkgelegenheid, justitie 
en veiligheid slechts tot een succes 
maken indien er de medewerking is van 
alle verantwoordelijken en vooral van 
de mensen zelf. De problemen 
waarvoor wij staan. zijn immers niet 
alleen politiek maar vragen om een 
antwoord uit geheel de samenleving. 

De werkgelegenheid is de belangrijkste 
prioriteit van het regeringsbeleid. Het 
beleid is niet zonder resultaat gebleven. 
Ondanks de ondermaatse economische 
groei in 1995 en 1996 is de 
werkgelegenheid toch toegenomen, ook 
al is de spreiding ervan regionaal 
ongelijkmatig. De trend van slinkende 
werkgelegenheid van de vorige jaren 
werd daa. · JOr doorbroken. De werk 
loosheidsgraad is, hoewel lager dan het 
Europese Unie-gemiddelde, nog duide 
lijk te hoog. 

Een tewerkstellingsbeleid is pas 
effectief als simultaan actie wordt 
gevoerd op verschillende fronten. Deze 
actie moet gericht zijn op de versterking 
van het economische draagvlak en op 
de verbetering van de arbeidsintensiteit 
van de groei. 

De regering heeft ook steeds de dialoog 
en het overleg tussen alle betrokkenen 
aangemoedigd. Zowel de federale 
overheid als de Gewesten en de 
Gemeenschappen moeten, in overleg, 
ieder op hun terrein, hun rol vervullen 
en vooral zoeken naar complementari 
teit. Zo zijn bijvoorbeeld onderwijs, 
beroepsopleiding en begeleiding van 
werklozen, die onder de bevoegdheid 
van de Gewesten en Gemeenschappen 
vallen, een essentieel onderdeel van 
ieder werkgelegenheidsbeleid. De zorg 
voor de werkgelegenheid is echter niet 
alleen een taak van de overheid, maar 
ook en vooral de verantwoordelijkheid 
van de sociale partners. Sociale 
consensus kan aan het beleid een 
belangrijke toegevoegde waarde geven. 

Tenslotte leidt een beleid pas tot 
resultaten als het volgehouden wordt, 
men genomen maatregelen de tijd geeft 
om tot rijpheid te komen en mits het 
gedragen wordt door alle betrokken 
actoren. 

Duurzame werkgelegenl, id steunt op 
economische vernieuwing en op een 
sterk economisch draagvlak. De 
investeringen van de bedrijven stegen 
de jongste drie jaar in ons land met 
15%, driemaal sneller dan in Frankrijk 
en Duitsland. De regering heeft daarbij 
initiatieven genomen op diverse 
terreinen, zoals de verdere uitvoering 
van het programma van modernisering 
en opening van het kapitaal van de 
openbare bedrijven, de modernisering 
van de financiële markten, de 
verbetering van de toegang van de 
bedrijven tot de kapitaalmarkt, de 
voorbereiding van de opening van de 
telecommunicatiesector. Een bijzondere 
Ministerraad over de KMO's heeft een 
wetsontwerp goedgekeurd dat zal 
toelaten deze pijler van de economie, 
die het merendeel van de banen in de 
marktsector oplevert, te versterken. 

De regering zal verder initiatieven 
nemen om het investeringsklimaat te 
verbeteren, meer bepaald door stabili 
teit te waarborgen in de sociale en 
fiscale regelgeving, en zal hieraan een 
bijzondere Ministerraad wijden. 

Vanuit een versterkt economisch 
draagvlak moet worden gestreefd naar 
een meer arbeidsintensieve economi 
sche groei. Het beleid van de regering 
steunt daarom op vier grote assen : de 

beheersing en de vermindering van de 
arbeidskosten, het stimuleren van 
arbeidsherverdeling (onder andere door 
individuele evenals door collectieve 
arbeidsduurvermindering op bedrijfsni 
veau) en een meer soepele arbeidsinzet. 
specifieke maatregelen voor doelgroe 
pen en de ontwikkeling van tewerkstel 
ling die beantwoordt aan nieuwe 
maatschappelijke behoeften. 

De wettelijke basis voor dit beleid werd 
gelegd door de kaderwet van 26 juli 
1996 tot bevordering van de werkgele 
genheid en de preventieve vrijwaring 
van de concurrentiekracht. Sindsdien 
werden tal van maatregelen genomen. 
Veel van deze maatregelen moeten nog 
op kruissnelheid komen en hun volle 
effect ressorteren. ln dit kader heeft de 
regering beslist om een bijkomende 
impuls te geven aan het wetenschappe 
lijk onderzoek. 

De vier pijlers van het regeerakkoord 
worden derhalve verder uitgediept. Een 
eerste as is er het beheersen en het 
verlagen van de arbeidskosten. De 
bedoeling is de concurrentiekracht te 
waarborgen en de groei meer arbeidsin 
tensief te maken. ln uitvoering van de 
wet van 26 juli 1996 heeft de regering 
een maximale loonmarge van 6, 1 % 
vastgelegd voor 1997-1998 om te 
vermijden dat de toename van de 
arbeidskost in ons land hoger zou zijn 
dan in de ons omringende landen. 

ln het perspectief om het niveau van 
sociale bijdragen over een periode van 
vijf tot zes jaar af te stemmen op het 
gemiddelde van de drie belangrijkste 
handelspartners, heeft de regering 
sociale lastenverlagingen doorgevoerd 
die in 1997 een bedrag van 56 miljard 
vertegenwoordigen. Hierbij werd 
ervoor gewaakt het financieel even 
wicht van de sociale zekerheid te 
waarborgen. 

Recentelijk heeft het rapport van de 
Centrale Raad voor het Bedrijfsleven 
bevestigd dat de loonevolutie in ons 
land het afgelopen jaar licht onder deze 
van de ons omringende landen is 
gebleven. 

Een tweede as, onlosmakelijk verbon 
den aan de vermindering van de 
arbeidskosten, is het bevorderen van de 
arbeidsherverdeling en een versoepe 
ling van de arbeidsmarktorganisatie. 
Ook op dit vlak heeft de regering 
diverse maatregelen genomen. Zo werd 
ondermeer in de blijvende mogelijkheid 
tot opeenvolgende contracten van 
bepaalde duur voorzien. Verbeteringen 
in het statuut van deeltijdse arbeid 
hebben geleid tot een aanzienlijke 
toename van het aantal deeltijdse jobs. 
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Door het stelsel van loopbaanonderbre 
king en deeltijds brugpensioen wordt 
aan meer dun 55 000 werknemers de 
mogelijkheid geboden om zich tijdelijk 
uit de arbeidsmarkt terug te trekken, 
waardoor aan evenveel werklozen de 
kans op een job wordt geboden. Ook de 
tewerkstellingsakkoorden tussen werk 
uevers en vakbonden bieden stimulan 
~cn voor arbeidsherverdeling en voor 
een versoepeling van de organisatie van 
de arbeidsmarkt. Aan bedrijven in 
moeilijkheden of in herstructurering en 
hij wijze van experiment aan twintig 
andere bedrijven wordt de mogelijkheid 
geboden om de arbeid te herverdelen 
door werktijdverkorting in te voeren. 
De regering heeft beslist de jobcreatie te 
optimaliseren en deze maatregelen te 
verlengen. 

Een derde as betreft de arbeidsbevorde 
rende maatregelen voor doelgroepen. 
Voor de jongeren heeft de regering 
maatregelen genomen om ze sneller een 
eerste werkervarino te bieden door 
middel van stages en 
ccrste-werkervarinucontracten. Voor de 
lancduric werklozen werd het "voor 
d1..·t•lbane"nplan" uitgewerkt. dat voorziet 
111 l'en vermindering van patronale 
bijdragen bij aanwerving van langdurig 
\\ crklozen, Dit plan heeft nu meer dan 
87 000 lanudurie werklozen aan een 
haan geholpen. De regering heeft beslist 
urn haar tussenkomst in de doorstro 
nungsprograrnma's met een jaar te 
verlengen, Bovendien zal zij, in overleg 
met de Gewesten. de federale 
tussenkomst opvoeren in zones die in 
verhouding tot het gewestelijk gemid 
delde. een hoge werkloosheidsgraad 
hebben. 

Een vierde as ten slotte, betreft het 
inspelen op maatschappelijke behoeften 
in de marktsector en in de non 
profitsector, Een van de maatregelen op 
dit vlak is de sociale Muribel waardoor 
dt' lastenvermindering wordt uitgebreid 
tot de welzijnssector. De activering van 
dt' werkloosheidsuitkeringen, waarbij 
deze worden omgezet in een tewerkstel- 
1 ingssubsidie, wordt uitgebreid lot de 
privé-sector. De regering zal ook, in 
overleg met de Gewesten, de activering 
van Lie werkloosheidsuitkering toepas 
sen in de sector van de sociale 
economie. De techniek van activering 
wordt overigens ook gebruikt in het 
stelsel van de plaatselijke werkgelegen 
heidsagentschappen, de PWA's. De 
regering zal de nodige schikkingen 
treffen om de werkl+-e die in een PWA 
wordt tewerkgesteld, een sociaal statuut 
als deeltijdse te bieden in het kader van 
een arbeidsovereenkomst. Momenteel 

zijn reeds 30 000 personen actief in dit 
stelsel. De regering heeft beslist om 
onverwijld in één sector een experiment 
inzake dienstencheques uit te voeren. ln 
overleg met de Gewesten zal ze nagaan 
hoe een stelsel van dienstencheques 
eventueel tot andere sectoren kan 
worden verruimd. 

Zonder afbreuk te doen aan het 
doelgroepenbeleid van de regering en 
onverminderd de mogelijkheid om 
verminderingen in functie van welbe 
paalde doelstellingen toe te kennen, zal 
de regering, met het oog op grotere 
doorzichtigheid en slagkracht van het 
beleid, de verschillende maatregelen 
administratief stroomlijnen. 

De regering stelt met genoegen vast dat 
de sociale gesprekspartners bij hun 
onderhandelingen inzake de CAO's 
voor 1997 -1998 op sectoraal vlak en op 
ondernemingsniveau zich volledig heb 
ben ingeschreven in het door de 
regering opgesteld kader. 

De regering stelt ook met voldoening 
vast dat de gesprekken tussen de sociale 
gesprekspartners op het interprofessio 
neel niveau opnieuw op gang komen. 
Dit sociaal overleg is onontbeerlijk met 
het oog op een interprofessioneel 
akkoord 1999-2000. De regering is 
steeds van oordeel geweest dat de 
loonvorming en de arbeidsmarktrege 
ling in de eerste plaats de rol en de 
verantwoordelijkheid is van de sociale 
gesprekspartners en niet van de 
overheid. 

ln hel kader van een globale aanpak van 
de werkgelegenheid waarbij de vier 
pijlers van het werkgelegenheidsbeleid 
- arbeidskostenverlaging, arbeidsher 
verdeling en -versoepeling, doelgroe 
penbeleid en nieuwe behoeften 
onlosmakelijk mel elkaar verbonden 
zijn. is de regering van oordeel dat het 
met de huidige economische vooruit 
zichten op middellangetermijn mogelijk 
moet zijn om, met eerbiediging van het 
convergentieplan, een bijkomende ver 
laging van de patronale lasten toe te 
passen. Daarenboven mag deze bijko 
mende verlaging van de patronale 
bijdragen op generlei wijze het 
financieel evenwicht in de sociale 
zekerheid in het gedrang brengen. 
Bovenop de bijkomende 9 miljard frank 
voor Muribel, waarvan 2,8 miljard frank 
voor de sociale Maribel, zal vanaf I juli 
1998 6 miljard frank extra worden 
voorzien voor bijkomende lastenver 
mindering van 12 miljard frank op 
jaarbasis. 

De regering concretiseert op die manier 
voor 1998 haar engagement om ieder 
jaar, van 1998 tot 2000, een bijkomende 
vermindering van de sociale lasten toe 
te kennen. De regering wil, zoals de 
sociale gesprekspartners hebben afge 
sproken. in het kader van een 
meerjarenprogramma, de beoogde 
gelijkschakeling van de sociale bijdra 
gen op het gemiddelde van de 
buurlanden realiseren. ln overleg met 
de sociale gesprekspartners is de 
regering bereid dit meerjarenplan 
alsook de toepassingsmodaliteiten te 
concretiseren. Voor de financiering van 
de sociale zekerheid zal deze verminde 
ring gecompenseerd worden door een 
verhoging van de tewerkstelling. de 
resultaten van een goed beheer van de 
sociale zekerheid, het deels aanwenden 
van de beschikbare budgettaire ruimte, 
en zo nodig, door een supplementaire 
alternatieve financiering. Deze bijko 
mende vermindering van de loonlasten 
moet worden geïntegreerd in een 
glou -al programma voor de werkgele 
genheid en moet onder meer zorgen 
voor een sterke band met de 
arbeidsherverdeling door individuele 
en/of collectieve vermindering van de 
arbeidsduur op het niveau van de 
onderneming. alsook voor een grotere 
soepelheid in de organisatie van de 
arbeidsmarkt. Met dit initiatief wil de 
regering de onderhandelingen tot ten 
sociaal akkoord bevorderen. 

De buitengewone Europese Top over de 
werkgelegenheid op 20 en 21 november 
in Luxemburg is een unieke kans voor 
de Unie om haar burgers vertrouwen te 
schenken. Wetten en verdragen creëren 
geen banen; Europese topontmoetingen 
evenmin. Wel kunnen we een methode, 
een strategie ontwerpen die de lidstaten 
tot een optimaal en effectief werkgele 
genheidsbeleid brengt. Dit zal ongetwij 
feld een belangrijk moment zijn om de 
concertatie tussen alle betrokken 
actoren in de arbeidsmarkt - de sociale 
gesprekspartners, de federale overheid 
en de Gewesten en Gemeenschappen - 
te reactiveren. 

De regering zal meer bepaald 
aandringen op een voldoende harmoni 
satie van bepaalde aspecten van de 
fiscaliteit die moeten toelaten om de 
afhoudingen op arbeid te verlichten, 
evenals op de mobilisatie van Europese 
middelen voor investeringen in infra 
structuur, onderwijs, onderzoek en 
ontwikkeling en de versterking van de 
KMO's en op het op gang brengen van 
een Europees convergentieplan voor de 
tewerkstelling naar analogie met het 
budgettair convergentieplan in het 
kader van de EMU. 
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Al onze inspanningen voor meer werk 
zouden vergeefs zijn mocht ons land er 
niet in lukken van bij de start toe te 
treden tot de Europese Monetaire Unie. 

ln 1998 1.al dit worden beslist. Deze 
beslissing wordt genomen op basis van 
een onderzoek naar de naleving van de 
convergentiecriteria. Op het vlak van de 
prijsstabiliteit, de wisselkoersstabiliteit 
en de langetermijnrente werden de 
convergentiecriteria reeds sedert 
geruime tijd verwezenlijkt. 

Ook inzake onze overheidsfinanciën 
wordt de vereiste duurzame convergen 
tie bereikt. De doelstellingen die zijn 
voorzien in het door de Europese Unie, 
goedgekeurde nieuwe convergentiepro 
gramma, worden zowel voor 1997 als 
voor 1998 volkomen nagekomen. 

Reeds in juli heeft de regering bevestigd 
dat in 1977 een overheidstekort lager 
dan 3% zal worden gehaald : volgens 
een voorzichtige raming zal de 
nettofinancieringsbehoefte van de geza 
menlijke overheid niet hoger zijn dan 
2,8% van het bruto binnenlands 
product. Dit is beter dan hetgeen in de 
hcgroting werd voorzien. 

Overeenkomstig het regeerakkoord en 
het nieuwe convergentieprogramma van 
19%, handhaaft de regering voor 1998 
een primair overschot op haar 
verrichtingen met uitzondering van de 
rentelasten op het hoge niveau van 
1997, hetzij 5,3% van het BBP. ln 
absolute termen neemt het primair 
overschot toe met 19,1 miljard frank, 
wat automatisch het begrotingstekort 
verder zal verminderen tot 2,3% van het 
BBP in 1998. België zal dus voor het 
tweede opeenvolgende jaar onbetwist 
baar aan het begrotingscriterium 
voldoen. De regering slaagde erin het 
tekort te doen dalen zonder nieuwe 
maatregelen ter verhoging van de lasten 
voor de burgers en met verlaging van 
deze die wegen op de werkgelegenheid. 

Daarenboven waarborgt de stabilisatie 
van het primair overschot een verdere 
duurzame en toenemende afbouw van 
het gewicht van de openbare schuld in 
de nationale economie. Deze schuldra 
tio werd reeds tussen 1993 en 1997 met 
10 punten verminderd. ln 1998 zal hij 
verder dalen met 3 bijkomende punten. 
Zodoende zal België de schuldratio 
duurzaam kunnen verminderen en aldus 
aan het schuldcriterium van het Verdrag 
van Maastricht kunnen voldoen. 

De federale regering heeft aldus een van 
de belangrijks; doelstellingen van het 
regeerakkoord tot een goed einde 
gebracht. 

Het realiseren van de Muntunie zal 
ongetwijfeld een gunstige weerslag 
hebben op de economische groei en op 
de werkgelegenheid. De gezondmaking 
van onze overheidsfinanciën is echter 
niet alleen hiervoor van belang. Het is 
de enige manier om ruimte te scheppen 
voor vermindering van de loonkost, om 
een demografische reserve op te 
houwen zodat de sociale zekerheid de 
uitdaging van de veroudering kan 
opvangen, ruimte vrij te maken voor 
nieuwe maatschanpelijke noden. en 
middelen vrij te maken teneinde het 
initiatief aan te moedigen; kortom. om 
een perspectief te bieden voor de 
toekomstige generaties. 

Dat voor hel eerst sinds lang een 
begroting kan worden opgesteld zonder 
pijnlijke maatregelen, is enkel en alleen 
te danken aan de sinds jaren 
volgehouden inspanningen voor de 
gezondmaking van onze overheidsfi 
nanciën. Het is ook dankzij deze 
inspanningen dat ons land · inzake 
overheidstekort ook in 1977 en 1997 
duidelijk beter presteert dan het 
gemiddelde van de andere Europese 
landen. 

Zoals de voorbije jaren, werden de 
uitgaven van de departementen eo't in 
1998 sterk onder controle gehouden. De 
aangevraagde kredieten werden in 
totaal met 12, 1 miljard frank vermin 
derd. De werkingskredieten en de 
niet-gereglementeerde toelagen blijven 
in nominale termen op hetzelfde niveau 
als in 1997. De primaire uitgaven van 
de federale overheid zijn in de periode 
1995 tot en met 1998 jaarlijks 
gemiddeld met 1 % in reële termen 
gedaald. 

De strikte uitgavenbeheersing laat ons 
toe te beantwoorden aan nieuwe noden. 

Zo werden in de begroting 1998 voor de 
federale departementen middelen vrij 
gemaakt voor de financiering van de 
werkgelegenheid, voor het meerjaren 
plan Justitie en Veiligheid en voor de 
overgang naar de euro. 

Van de verdere hervorming van de 
sociale zekerheid wordt werk gemaakt. 
Wat de ziekteverzekering betreft, 
bevestigt de regering haar voornemen 
om via structurele hervormingen te 
streven naar kwaliteitsverbetering en 
naar een betere beheersing van de 
uitgaven voor gezondheidszorgen op 
langere termijn. Zij heeft bijkomende 
financiële middelen vrijgemaakt voor 
chronisch zieken en voor de tariefzeker 
heid van de patiënten. 

Wij zullen het nodige doen om, zodra 
het ontwerp van wet houdende sociale 
bepalingen door het Parlement zal zijn 
gestemd, zonder verder dralen de eerste 
artsenverkiezing te organiseren in de 
eerste helft van 1998. 

De regering bevestigt dat, na overleg 
met vertegenwoordigers van hel 
personeel van hel openbaar ambt, 
maatregelen zullen worden genomen 
om de dynamiek van de uitgaven voor 
de toekomstige gepensioneerden van 
hel specifieke pensioenstelsel van het 
openbaar ambt op gefaseerde wijze te 
beheersen. 

En 1998, les efforts pour moderniser la 
justice et la sécurité se poursuivront 
également. En quelques années seule 
ment, le débat sur la justice a pris une 
dimension exceptionnelle. Cette ten 
dance, on la remarque non seulement en 
Belgique, mais aussi dans divers pays 
européens. Si l'on doit bien constater 
que la Justice n'est pas adaptée aux 
besoins de notre temps, cette constata 
tion dépasse nos frontières. 

Les événements tragiques que la 
Belgique a connus ont indiscutablement 
déclenché une émotion intense et 
authentique. Le drame des enfants 
assassinés a focalisé les critiques sur 
I' organisation et I' efficacité des services 
de police et de la magistrature, des 
problèmes auxquels, jusqu'ici, nous 
n'avions pas porté toute l'attention 
qu'ils méritent. 

Jusqu'il y a peu, la justice avait 
tendance à rester à I' écart de la société. 
La société et la justice semblaient 
étrangères I' une à I' autre. 

L'émotion de nos concitoyens s'est 
transformée en énergie et en change 
ment. Le gouvernement fait sienne cette 
dynamique. 

L'objectif que nous devons tous 
poursuivre est de rétablir des rapports 
confiants entre la société et sa justice, ce 
qui se traduit par trois grands 
impératifs : une justice humaine, une 
justice plus rapide et une justice digne. 

Le gouvernement joue sans conteste un 
rôle important dans cette réforme de la 
justice, mais il faut souligner le rôle 
central du Parlement. Le Parlement a 
déjà discuté el approuvé un nombre 
considérable de projets. Le gouverne 
ment espère très vivement que sous 
cette législature, les autres projets et 
propositions déposés pourront aboutir. 
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Le succès de la réforme de la justice ne 
pourru cependant pas être évalué en 
fonction du nombre de lois qui auront 
été votées. mais seulement en fonction 
de rapport de ces lois à nos trois 
impératifs d'une justice plus rapide. 
plus humaine cl plus digne. La mission 
du pouvoir judiciaire de donner 
lui-même corps au projet de rénovation 
cs1 donc cruciale. Une justice orientée 
vers les besoins sociaux et vers Ic 
citoyen est aussi déterminée par 
l'organisation. le professionnalisme et 
la déontologie du corps des magistrats. 
Pour réussir, il nous faut synchroniser 
nos efforts : ceux du pouvoir exécutif, 
ceux du pouvoir législatif et ceux du 
pouvoir judiciaire, Un dialogue d'une 
ampleur inédite s'est tenu entre ces trois 
pouvoirs. 

Le nouveau plan pluriannuel pour la 
sécurité et la justice, qui s'étend sur la 
période 1998-2000, doit libérer les 
moyens budgétaires nécessaires pour 
concrétiser la réforme. 

Les moyens supplémentaires mis à la 
disposition de la justice s'élèvent 
structurellement à près de 5 milliards 
sur une hase annuelle à la lin de la 
période. les bâtiments non compris. 

Le plan pluriannuel comprend trois 
volets: 

Un premier volet prévoit une 
augmentation des moyens pour le 
service au citoyen et pour une justice 
plus humaine. Ainsi, les crédits pour 
l'aide légale vont dépasser I milliard, 
ce qui doit améliorer l'accès des 
citoyens défavorisés à la justice. et 
renforcer de manière concrète leurs 
droits. En outre, les services parajudi 
ciaires seront développés: l'accueil des 
victimes. le suivi des détenus et des 
internés. et les sanctions alternatives. Le 
personnel d'encadrement sera regroupé 
par arrondissement au sein de maisons 
de justice, qui seront facilement 
accessibles à tous les justiciables. 

- Un deuxième volet concerne Ie 
fonctionnement de la justice. Face à 
I' augmentation des missions des 
magistrats et aux attentes accrues à 
r égard de Ia justice, un renforcement 
du cadre s'impose d'urgence. Le plan 
pluriannuel prévoit une extension 
globale de la capacité de l'ordre de 
240 magistrats. Ce renforcement 
s'accompagne d'une augmentation 
sensible de la formation permanente des 
magistrats. 

Le programme prévoit, en outre, un 
suivi systématique de l'effet réel de 
l'extension du r"<ire. Il convient en effet 
de traduire les i..oyens supplémentaires 
en résultats concrets. Dans cette 
logique, la dernière partie de l'exten- 

sion du cadre ne sera mise en oeuvre 
qu'après l'évaluation du résultat atteint. 
Outre le contrôle externe exercé par Ic 
Conseil supérieur de la justice, des 
commissions de visitation seront mises 
en place. Une cellule d'audit sera créée 
au sein de l'administration pour évaluer 
le fonctionnement des cours et 
tribunaux, afin de comparer les moyens 
affectés et les résultats obtenus. 

Le troisième volet vise le 
renforcement de tous les services 
d'appui, de l'administration à l'infor 
matisation, en passant par le renforce 
ment de services spécialisés dans la 
lutte contre la criminalité ou dans la 
criminalistique. 
Le plan pluriannuel réserve aussi un 
rôle important à la sécurité. Les moyens 
pour les contrats de sécurité et de 
société sont portés à 4 milliards. Des 
crédits supplémentaires seront attribués 
à la police communale et à la 
gendarmerie, pour leur permettre de 
poursuivre les investissements dans 
l'informatique et les télécomrnunica 
tions. 
Au cours des prochaines années, de 
nouveaux instruments légaux et des 
moyens matériels et humains supplé 
mentaires seront donc mis à la 
disposition de la justice. Ces instru 
ments permettront sans aucun doute de 
renforcer l'adéquation entre Ir iustice et 
la société. Le gouvernement souhaite 
que I' ensemble des mesures et 
engagements sortent leurs effets sur Ic 
terrain. Il a confiance en la qualité des 
magistrats et dans le sens des 
responsabilités de la magistrature. Ce 
n'est qu'à partir du moment où les effets 
seront tangibles sur le terrain que le 
citoyen reconnaîtra qu'une politique 
novatrice a effectivement été mise en 
oeuvre. 
Monsieur le président, chers collègues, 
assurer la sécurité de la population est 
une des missions essentielles de l'Etat. 
Le rapport des commissions parlemen 
taires d'enquête a montré que 
I' organisation actuelle des services de 
police entraîne des dysfonctionnements 
qui mettent en péril cet objectif 
essentiel. 
Ces constatations parfois tragiques ont 
dès lors abouti à une recommandation 
en vue d'un fonctionnement intégré des 
services de police. Au cours des 
derniers mois, la notion d'"intégration" 
s'est vue conférer une interprétation 
divergente dans les différentes proposi 
tions de réforme, notamment celles 
formulées par le Sénat et par la 
commission Huybrechts. En tenant 
compte de ces travaux différents, Ie 
gouvernement a élaboré un plan de 
réorganisation qui repose sur cinq axes : 

1 ° les services de police seront mieux 
intégrés. Au niveau national, par un 
regroupement des services, et au niveau 
local, par l'association des deux polices 
en conférant un pouvoir accru au 
bourgmestre; 
2° les pouvoirs de direction sur les 
services de police des autorités 
responsables qui sont au niveau local, le 
bourgmestre et le procureur du Roi, 
pour les aspects judiciaires, et au niveau 
fédéral, le ministre de l'Intérieur, Ic 
ministre de Ia Justice et le Collège des 
procureurs généraux seront renforcés; 
3° les services de police seront mieux 
contrôlés, par le comité P, par un nouvel 
organe spécifique pour le contrôle 
extérieur de l'information, par l'inspec 
tion générale et par le Conseil national 
de police; 
4 ° les services de police nationale et 
communale seront mieux outillés et 
équipés, et ce de manière équivalente; 
5° la complémentarité entre Ia politique 
fédérale de sécurité et les politiques 
locales de sécurité sera renforcée. 
Ces cinq principes se traduisent par une 
structure intégrée à deux niveaux avec 
un degré élevé de collaboration et 
d'intégration entre les deux. C'est un 
modèle qui respecte l'autonomie 
communale, tout en offrant Ia garantie 
aux autorités fédérales que leur 
politique de sécurité sera efficacement 
et effectivement réalisée par le maintien 
des unités zonales de police nationale, 
également chargées de missions 
fédérales. 
La coordination locale est organisée à 
l'échelle de la zone interpolice, qui 
devient le point de rencontre entre la 
police communale et l'unité locale de la 
police nationale. C'est au niveau de la 
zone intcrpolice que la politique de 
sécurité sera déterminée par le 
bourgmestre et le procureur du Roi, 
chacun en fonction de ses compétences. 
En tout état de cause, les bourgmestres 
pourront adresser des directives à 
l'unité zonale de la police nationale 
pour l'exécution de leurs missions 
locales. Les communes pourront 
également décider, pour des raisons 
d'efficacité, d'organiser leur police 
communale à ce niveau et, le cas 
échéant, de les y intégrer. 
La concertation se fera au sein du 
conseil local de police qui préparera le 
plan local de sécurité et veillera à son 
exécution correcte. Le plan local 
déterminera les moyens humains et 
matériels qui seront garantis à chaque 
autorité. 
Au niveau fédéral, toutes les forces 
policières et le Service général d'appui 
policier sont intégrés dans une police 

184-6471 
Chambre des Représentants de Belgique - Kamer van Volksvertegenwoordigers van België 
Législallm' 49e Zittingsperiode - SO /996-1997 GZ - Annales - Handelingen - PLEN 07.10.1997 



Dehaene 

nationale pilotée par le Conseil national 
de police. Celui-ci veillera à ce que les 
objectifs de la politique fédérale 
criminelle et de sécurité soient réalisés. 
De plus. il constitue un élément 
important du respect des équilibres des 
pouvoirs. 
La direction générale de la police 
nationale sera assurée par un commis 
saire général assisté de six adjoints. 
Tous exercent un mandat de cinq ans, 
renouvelable une seule fois. La 
direction de la police judiciaire 
nationale sera dotée d'un budget et d'un 
statut spécifiques comprenant l'autono 
mie nécessaire. tout en préservant 
l'etficuciré et la cohérence globale de la 
police nationale. On J' aura compris, une 
importance particulière est donnée à 
l'exécution des missions de police 
judiciaire. Pour celles-ci, la police 
nationale agit sous l'autorité exclusive 
du ministre de la Justice et des autorités 
judiciaires. En ce qui concerne ces 
dernières, le projet Franchimont 
sapplique. C'est ici que la réforme de 
la justice rejoint celle des services de 
police. 
Enfin. le projet du gouvernement porte 
une auention particulière à la gestion de 
l'information judiciaire. Des règles 
strictes seront prévues. Des magistrats 
géreront de manière exclusive l'infor 
mation judiciaire sensible. Une codirec 
tion - police nationale/police commu 
nale gérera la circulation de 
l'information policière. Un organe de 
contrôle spécifique et externe est créé 
pour contrôler la gestion et les flux 
d'information. 
Les polices communales et la police 
nationale seront outillées de manière 
comparable. Un même système infor 
matique et de télécommunication 
facilitera le travail en commun. 
L'unification de la formation favorisera 
l'émergence d'une nouvelle génération 
de fonctionnaires de police. Enfin, un 
statut commun sera progressivement 
mis au point pour tous les fonctionnai 
res de police de manière à faciliter la 
mobilité, et ce en concertation avec les 
autorités régionales et les communes. 
Par ailleurs, des policiers communaux 
seront détachés à des postes importants 
dans les services de la police nationale 
qui remplissent une fonction d'appui au 
bénéfice de tous les services de police. 
La réorganisation proposée par le 
gouvernement recherche un équilibre 
entre l'autonomie communale, les 
compétences des autorités judiciaires et 
la nécessité d'u •.. ~ politique de sécurité 
fédérale. Un éq.iilibre, certes délicat, 
mais praticable doit être dégagé entre le 
niveau local et le niveau fédéral, entre 
les missions de police administrative et 

de police judiciaire, entre le contrôle et 
les besoins du travail policier, et entre la 
police de base, proche du citoyen, et la 
police spécialisée. Toujours en ayant 
comme préoccupation maximale la 
sécprité du citoyen. 
Au cours de la quatrième année suivant 
la mise en oeuvre effective de la 
réforme, son efficacité, et en particulier 
la qualité de la collaboration au niveau 
local et la complémentarité entre la 
politique fédérale e1 communale de 
sécurité seront évaluées. 
Cela permettra au Parlement et au 
gouvernement de tirer les conclusions 
appropriées pour l'avenir. 
La proposition détaillée du gouverne 
ment relative à la réorganisation des 
services de police est annexée à la 
présente déclaration. Le gouvernement 
propose que, dans les semaines 
prochaines. une discussion approfondie 
ait lieu dans les commissions parlemen 
taires compétentes. après laquelle le 
gouvernement déposera les projets de 
loi nécessaires. 
Monsieur le président. mesdames, 
messieurs, les références au Conseil 
européen sur l'Emploi et la décision sur 
le lancement de l'euro démontrent que 
celte année parlementaire sera à 
nouveau capitale au niveau européen. 
La Chambre des Représenrarr: devra 
également se prononcer sur la 
ratification du traité d'Amsterdam. Ce 
traité permet à l'intégration européenne 
d'engranger des progrès dans des 
domaines essentiels, tels que l'emploi, 
la politique sociale, la libre circulation 
des personnes, la lutte contre la 
criminalité transfrontalière. la politique 
de sécurité et de défense commune. Le 
traité n'est pas parfait, c'est exact; la 
Belgique était plus ambitieuse; mais le 
gouvernement estime que le résultat est 
globalement positif. Le gouvernement a 
toutefois souligné que, dans la 
perspective d'un élargissement, des 
réformes institutionnelles complémen 
taires seront indispensables. 
Le Conseil européen de Luxembourg 
examinera cette problématique de 
l'élargissement sur base des rapports de 
la Commission sur chacun des pays 
candidats. Il convient de souligner à cet 
égard qu'il ne s'agit pas d'une 
négociation de groupe mais d'une 
négociation individuelle avec chaque 
pays candidat à l'adhésion et que cette 
négociation doit, autant que possible, se 
faire sur la base de critères objectifs 
valables pour les candidats. 
La stratégie de la préadhésion, proposée 
par la Commission, doit aider ces pays à 
mener les réformes de structures 
nécessaires préalablement à leur entrée 
dans l'Union européenne. 

Enfin, les décisions les plus difficiles 
concerneront les incidences financières 
de cet élargissement et son impact sur la 
politique agricole et la politique 
structurelle de l'Union. Avec son 
"Agenda 2000". la Commission a 
également ouvert ce débat. Avec le 
Parlement, nous devons bien nous 
préparer aux discussions qui se 
dérouleront ces prochains mois et 
années. 

En outre, la Belgique entend, avec ses 
partenaires européens, renforcer le 
partenariat avec les pays en développe 
ment et promouvoir le respect des droits 
de l'homme dans le monde. 

Monsieur le président, chers collègues, 
notre pays aborde indéniablement 
l'avenir avec plus de confiance. Mais 
les réformes n'aboutissent que si elles 
sont le fruit d'un travail quotidien. que 
si les lois et arrêtés se concrétisent sur le 
terrain, si les principaux acteurs de la 
société belge se mobilisent. Toute cette 
énergie doit aboutir à la création 
d'emplois nouveaux, à la poursuite 
d'une diminution de la dette et à une 
plus grande sécurité publique. Toute 
l'action du gouvernement vise à 
atteindre ces objectifs. li poursuivra ses 
efforts avec le soutien de la majorité 
jusqu'à la fin de la législature et vous 
demande la confiance pour ce faire. 
(Applaudissements soutenus sur les 
bancs de la majorité) 

Le président: Le Premier ministre m'a 
remis, à 15.55 heures, une motion dont 
je vous lis les termes : 

"De regering vraagt het vertrouwen van 
de Kamer. 

Le gouvernement demande la confiance 
de la Chambre." 

La précision de l'heure est utile, 
puisque je vous rappelle que nous ne 
voterons pas sur cette motion avant 
jeudi 15.56 heures. 

Adoption de l'agenda 
Goedkeuring van de agenda 

Le président: Vous aurez eu l'occasion 
de lire Ie projet d'ordre du jour qui vous 
a été distribué. S'il n'y a pas 
d'observations à ce sujet, je considère 
qu'il est adopté. 

U mocht kennis nemen van de 
ontwerpagenda die werd rondgedeeld. 
Als er geen bezwaar is, beschouw ik 
deze als zijnde aangenomen. 
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président 

Nous entamerons donc le débat demain, 
mercredi, à 14.00 heures par une 
première discussion générale. Chaque 
groupe politique pourra prendre la 
parole. 

Jeudi à 10.00 heures et à 14.00 heures, 
nous entamerons d'une part la 
discussion générale rJr les volets 
"justice" et "police" et enchaînerons 
d'autre part sur Ir J volets "budget", 
"sécurité sociale" et "emploi". 

Le vote sur la motion déposée par le 
gouvernement aura lieu dans le courant 
de la soirée de jeudi. 

Wij zullen dus morgen, woensdag, om 
14.00 uur onze werkzaamheden begin 
nen met een eerste algemene bespre 
king. Elke politieke fractie zal dan het 
woord kunnen voeren. 
Donderdag om 10.00 uur en om 14.00 
uur zullen wij enerzijds de luiken 
"justitie" en "politie" bespreken en 
anderzijds de luiken "begroting", 
"sociale zekerheid" en "tewerkstelling". 
De stemming over de door de regering 
ingediende motie zal donderdagavond 
plaatsvinden. 
La séance est levée. 

De vergadering is gesloten. 

- La séance est levée à I 5.57 heures. 
Prochaine séance plénière mercredi 8 
octobre /997 à 14.00 heures. 

- De vergadering wordt gesloten om 
J 5.57 uur. Volgende plenaire vergade 
ring woensdag 8 oktober 1997 om 
14.00 uur. 
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